
لیست ورودی و خروجی استقلال با حذف سیاوش بسته شد

این هم نتیجه تصمیمات آجورلو!

شــمارش معکــوس بــرای اتمام فرصت نقل 
و انتقــالات زمســتانی شــروع شــده و بعیــد 
اســت کــه تیــم اســتقلال بتوانــد در فرصــت 
کوتاهــی کــه دارد گزینــه جدیــدی به لیســت 
خود اضافه کند. قبل از شــروع فصل نقل و 
انتقالات گمانه زنی های زیادی در خصوص 
لیست ورودی و خروجی بازیکنان استقلال 
بر سرزبان ها افتاد و تعدادی از بازیکنان در 
فضای مجازی نامشــان در لیســت خروجی 
ســاپینتو مطــرح شــد، اما هیچ کــس فکرش 
را نمی کــرد یکــی از بهتریــن مدافعــان فصــل 
پیش اســتقلال در لیســت خروج اســتقلال 

قرار بگیرد و این تیم با کنار گذاشتن او فصل 
نقل و انتقالات خود را به پایان ببرد. حوادث 
بازی با سپاهان و دادن پنالتی به حریف که 
بــه زعــم عــده ای مشــکوک بــود، باعــث شــد 
تــا ســاپینتو دیگــر اجــازه تمریــن به ســیاوش 
یزدانــی را ندهــد و همیــن منــع تمریــن؛ 
استارات اخراج او از استقلال را زد. البته در 
همان روز نام سجاد شهباززاده هم به عنوان 
گزینه خروجی لیست مطرح شد، اما باشگاه 
استقلال خیلی زود طی بیانیه ای اعلام کرد 
ســجاد در لیســت خــروج قــرار نــدارد. روز 
گذشــته اما در پی همان خواســته ســاپینتو، 
سیاوش یزدانی در سازمان لیگ قراردادش 
را با تیم استقلال فسخ کرد و چون این پایان 
قــرارداد توســط باشــگاه اســتقلال صــورت 

پذیرفــت؛ قطعــاً کمیتــه تعییــن وضعیــت، 
باشگاه استقلال را موظف به پرداخت تمام 

حق و حقوق یزدانی می کند.
امــا پیــش از اینکــه تنهــا نــام ســیاوش در 
بگیــرد،  قــرار  اســتقلال  خــروج  لیســت 
نــام چنــد بازیکــن در بیــن جداشــده های 
استقلال دیده شد که هیچ کدام به مرحله 
عمل نرســید. آمانوف بازیکن ازبک همان 
بازیکنــی بــود که اهالی فوتبــال جدایی او از 
استقلال را قطعی می دانستند هرچند که 
ایــن اتفــاق نیفتــاد. همراه بــا آمانوف، گفته 
شــد ســجاد شــهباززاده و آرمــان رمضانــی 
نیــز بــه در خــروج نزدیــک می شــوند؛ امــا در 
فصل نقل و انتقالات زمستانی هیچ کدام 
از این گمانه زنی ها عملی نشد و به جای آنها 

یزدانی در لیست خروج قرار گرفت ضمن 
اینکه بعید است در فرصت کمی که برای 
اســتقلال باقــی مانــده اســت فرجه داشــته 

باشند برای جذب بازیکن جدید.
 اگرشرایط همین طور پیش برود که تاکنون 
پیــش رفتــه! و مشــکل مالی اســتقلال حل 
نشــود بعیــد اســت کــه تغییــر جدیــدی در 
لیســت صــورت بگیــرد. نکتــه مهمــی کــه 
می تــوان از لیســت ورود و خــروج اســتقلال 
برداشت کرد این است که مدیران پیشین 
از اینکــه مربــی بیاورنــد  اســتقلال قبــل 
بازیکن جذب کردند و هنگام حضور مربی 
نتوانســتند تغییــری در لیســت بدهنــد. در 
شــرایطی کــه اســتقلال از نظــر مالــی اصــلاً 
شرایط خوبی ندارد و پرونده استرا هم غول 

بزرگ مالی برای آبی ها محسوب می شود، 
حــذف بازیکــن مســتلزم پرداخــت حــق و 
حقوقش اســت و اگر اســتقلال نتواند این 
کار انجام دهد برای گرفتن مجوز حرفه ای با 
مشکل مواجه می شود و فعلاً مجبور است 

این اجبار را پذیرا باشد.

بعد شایعه حضورافراد 
جدید

تغییرات درهیأت 
مدیره منتفی است؟

در روزهــای اخیــر اخبــاری دربــاره 
تغییــر درهیــأت مدیــره باشــگاه 
اســتقلال بــه گــوش رســید. ایــن 
خبرها نشــأت گرفته از مشــکلات 
مالــی در باشــگاه اســتقلال بــود 
و ظاهــراً متولیــان ایــن باشــگاه 
در وزارت ورزش قصــد داشــتند 
افــرادی را درهیأت مدیره صاحب 
پســت کننــد کــه توانایــی برطــرف 
کــردن مشــکلات مالــی اســتقلال 
را داشــته باشــند. هرچنــد کــه 
هنــوز مشــکلات مالــی پــا برجــا 
اســت اما از گوشــه و کنار شــنیده 
می شــود لااقل تا پایــان ماه جاری 
موضوع تغییــرات درهیأت مدیره 
باشــگاه اســتقلال دنبــال نخواهد 
شــد و شــاید درمــاه پایانــی ســال 
یــن خصــوص  درا تــی  تصمیما
اتخــاذ شــود. البتــه بحــث حــذف 
برخی افراد از هیأت مدیره مطرح 
نیســت و متولیان به دنبال اضافه 
کــردن برخــی گزینه هــا هســتند 
تــا شــاید باشــگاه از لحــاظ مالــی 

تقویــت شــود.

خبرخوب برای آبی های کرمان

مس-استقلال با 
تماشاگر است

اســتقلال در بــازی بــا ملــوان از 
وجــود تماشــاگرانش بهــره بــرد 
و 30 درصــد از ظرفیــت بــه نفــع 
آبی هــا پــر شــد. هرچنــد کــه هنوز 
اســتقبال چشــمگیر نیســت امــا 
پیش بینــی می شــود هرهفتــه 
فــزوده  برتعــداد تماشــاگران ا
شــود و تماشاگران بیشــتری برای 
تماشــای بــازی تیم هــای محبــوب 
خــود به ورزشــگاه بروند. این رویه 
قــرار اســت دربــازی مــس کرمــان 
واســتقلال نیــز تکــرار شــود. طبق 
برنامه ریزی که از ســوی مسئولان 
برگــزاری بــازی مــس و اســتقلال 
درکرمــان شــده، قــرار اســت ایــن 
بازی با حضور تماشــاگران کرمانی 
برگزار شــود. بخشــی از سهمیه ای 
ر  قــرا ن  بــا میز ر  ختیــا درا کــه 
می گیــرد بــه میهمــان اختصــاص 
فــت و بــه احتمــال  خواهــد یا
زیــاد اســتقلالی های شــهرکرمان 
نیــز بــرای تشــویق اســتقلال بــه 
ورزشــگاه خواهنــد رفــت. از بیــن 
ورزشــگاه های امــام علــی)ع( و 
شــهید باهنــر یکــی میزبــان ایــن 

بــازی خواهــد بــود.

سؤال فنی درآستانه بازی 
با مس

یامگا در خط دفاع یا 
خط حمله؟

فنــی  ز ســؤالات مهــم  ا یکــی 
اســتقلال درآســتانه بــازی با مس 
کرمــان دربــاره پســت بــازی کوین 
یامــگا اســت. ایــن بازیکــن در 
بــازی بــا ملــوان دفــاع راســت بــود 
و برخــلاف بازی هــای قبــل درخــط 
حملــه بــازی نکــرد. اما بــا توجه به 
اینکــه حردانــی بــه احتمــال زیــاد 
در کرمــان به عنــوان دفــاع راســت 
اســتقلال ایفــای نقــش خواهــد 
کــرد، پســت یامــگا تغییــر خواهد 
کرد. یامگا قابلیت بازی درپســت 
هافبــک را هــم دارد وبــا توجــه بــه 
اینکه بازیکنان هجومی استقلال 
ند  شــته ا بــی دا عملکــرد مطلو
ممکــن اســت ســاپینتو تصمیــم 
تــازه ای اتخــاذ کــرده و یامــگا را 
در خــط میانــی بــازی دهــد. یامگا 
بازیکنــی اســت کــه قابلیــت بازی 
در ســه پســت را دارد و می توانــد 
درچنــد نقطــه به اســتقلال کمک 

کنــد.

ارسلان مطهری

خیز برای گل بعدی

ارســلان مطهــری همــان مهاجمــی اســت کــه بــا صبرتوانســت بــه ترکیــب 
اســتقلال برگــردد. برخــلاف فصــل پیــش که فرهــاد چندان بــه او اعتقادی 
نداشــت، اما در فصل جاری ســاپینتو بازی او را می پســندد و از این بازیکن 
در ترکیــب اســتقلال اســتفاده می کنــد. ارســلان در بــازی با ملــوان یکی از 
بهتریــن بازیکنــان اســتقلال بود و ایــن روزها در تمرین اســتقلال با انگیزه 

کار می کنــد.

خسرو حیدری

رابطه خوب با ساپینتو

خیلی ها معتقدند حضور خســرو حیدری در کنارساپینتوهیچ منفعت فنی 
برای اســتقلال نداشته است. 

حتــی یکــی از پیشکســوتان اســتقلال بــه ایــن نکتــه اشــاره کرد که خســرو 
تنهــا کاری کــه می کنــد آرام کــردن بازیکنان کنار زمین و در رختکن اســت. 
امــا طــی این چند وقت اخیر ســاپینتو نشــان داده که اعتقــاد زیادی به این 

مربــی دارد و رابطــه  خوبــی با خســرو دارد.

صالح حردانی

افت محسوس

صالــح حردانــی یکــی از چهــار ملــی پــوش اســتقلال بــود کــه در اردوی تیم 
ملی شــرکت می کرد، درســت اســت که در لیســت نهایی قرارنگرفت ، اما 
کــی روش بــه او اعتقــاد ویــژه ای داشــت. حضــور دراردوی تیــم ملــی باعث 
شــد تــا توقعــات از ایــن بازیکــن بــالا بــرود؛ اما حردانــی در فصل جــاری آن 
بازیکنــی کــه همــه انتظــار داشــتند نبــود و دراکثرمواقــع نتوانســته توقــع 

هــواداران را بــرآورده کنــد.
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علــی فتح اللــه زاده، مدیرعامل باشــگاه 
اســتقلال بــه تازگــی پرده از یــک بدهی 
بزرگتــر در باشــگاه اســتقلال برداشــته 
اســت. مدیرعامــل باشــگاه اســتقلال 
کــه این روزها بابت نقــل و انتقالات نیز 
تحت فشــار اســت و هواداران بسیاری 
بــر ایــن باورند که او اقدامی در راســتای 
تقویــت تیــم انجام نــداده، اعــلام کرده 
باشــگاه اســتقلال باید تــا فروردین ماه 
210 میلیــارد تومــان پــول جــور کنــد تــا 
بتوانــد مجوز حرفه ای بگیــرد! این عدد 
در شــرایطی اعــلام شــده کــه بــه تازگــی 
باشــگاه اســتقلال بدهــی بــه میلیــچ و 
پیــن را پرداخــت کــرده و گفتــه شــده 
پرداخــت بدهــی بــه اســتراماچونی نیــز 
در دســتور کار مدیــران اســت امــا بــه 
نظر می رســد عمق بدهی های باشــگاه 
اســتقلال بسیار بیشتر است و مدیران 
ایــن باشــگاه باید فکــری اساســی برای 
پرداخــت بدهی هــای بــه جــا مانــده 
کننــد تــا شــاید بــرای همیشــه ســایه 
تهدیــد حــذف از لیگ قهرمانان آســیا از 

باشــگاه اســتقلال برچیــده شــود. البته 
مدیرعامل باشــگاه اســتقلال برای این 
بحــران مالــی بــزرگ راه حلــی هــم ارائــه 
داده و دســت نیــاز بــه ســوی دولــت 
بــرده اســت. فتح اللــه زاده در ایــن بــاره 
گفته اســت: »بــرای حــل بدهی های به 
جــا مانــده از گذشــته مجلــس شــورای 
اســلامی اعتباراتــی را تصویــب کند و به 
فدراســیون فوتبال بدهد و فدراســیون 
هــم ایــن بودجه را در اختیار باشــگاه ها 
قرار دهد. لازم است تخصیص بودجه 
به طور مســتقیم در اختیار فدراســیون 
فوتبــال قــرار بگیــرد و بــه جاهــای دیگر 
نــرود تــا مشــکلی بــرای پرداخــت آن به 
وجــود نیاید. برای دولــت چنین کمکی 
هزینــه بالایــی در بــر نخواهد داشــت و 
هیــچ منافاتــی هــم با قانــون نــدارد. در 
همــه جای دنیــا این اتفــاق رخ می دهد 
و دولــت بــه باشــگاه ها و بــه طــور کلــی 
فوتبــال کمــک می کنــد. بعــد از شــیوع 
ویــروس کرونــا دولت هــا در کشــورهای 
صاحــب فوتبــال حتی به باشــگاه هایی 

که ســود ده هستند کمک مالی کردند. 
لازم اســت همــان تصمیم  هــا بــرای 
فوتبــال ایــران هــم اتخاذ شــود. مــا نیاز 
بــه کمــک داریــم و در شــرایطی کــه در 
دوران کرونا از وجود تماشاگران محروم 
بودیــم نیــاز اســت کــه دولــت هــوای 
مــا را داشــته باشــد.« فتح اللــه زاده بــه 
موضوع طلب باشــگاه استقلال از فیفا 
نیــز اشــاره کــرده و راهــکار دیگــری را 
هــم ارائــه داده اســت: »ما برای کســب 
مجــوز حرفــه ای تــا فروردیــن ســال بعد 
بایــد مبلــغ 210 میلیــارد تومــان جــور 
کنیــم و بــه طلبــکاران بدهیم و بخشــی 
از مشــکلات ســاختاری را هــم حــل 
کنیــم. مــا در فیفــا یــک میلیــون دلار 
پــول داریــم کــه به دلیــل تحریم هــا در 
اختیــار باشــگاه قــرار نگرفتــه اســت. از 
دولــت می خواهیــم ایــن یــک میلیــون 
دلار را بــه مــا بدهــد و مــا هــم بــه دولت 
اختیــار می دهیــم کــه پــول مــا را از فیفا 
بــرای خودش بــردارد. اگر چنین اتفاقی 
رخ دهد و دولت این طوری به ما کمک 

کنــد بخش عمده ای از مشــکلات مالی 
مــا برطــرف خواهــد شــد. البته باشــگاه 
پرســپولیس هــم از فیفــا طلــب دارد 
کــه بحــث آن جــای دیگری اســت اما از 
طرف باشــگاه استقلال این پیشنهاد را 
می  دهــم کــه لااقــل دولت پول مــا را که 
در فیفا بلوکه شــده برگرداند و خودش 
آن پــول را از فیفــا بگیــرد تــا مشــکلات 

مالــی مــا برطرف شــود.«
ایده فتح اللــه زاده برای پرداخت بدهی 
فیفــا بــه ایــن باشــگاه توســط دولــت 

البتــه جــای بحــث دارد و بــا توجــه بــه 
اینکــه روشــن نیســت تــا چــه زمــان 
تحریم هــای ظالمانــه علیه ایــران ادامه 
خواهــد داشــت، شــاید دولــت هــم 
بــرای پرداخــت چنیــن پولی به باشــگاه 
اســتقلال با مشــکل مواجه شود. البته 
نــگاه دولتمردان همیشــه بــه تیم های 
مردمــی بســیار ویــژه بــوده و شــاید بــه 
مــرور زمــان کمک هایی شــود تــا قدری 
از گرفتاری هــای مالــی ایــن دو باشــگاه 

کاســته شــود.

سرمربی استقلال بعد 
از پایان جام جهانی 
با دو چالش روبه رو 

بود؛ یکی بازیکنانی 
که به جام جهانی 

رفته بودند و معلوم 
نبود با چه شرایطی 
به تیم بازمی گردند 

و دیگر بازیکنانی 
بودند که امید زیادی 

به رسیدن با تیم 
ملی به جام جهانی 
داشتند و به خاطر 

دعوت نشدن به تیم 
ملی شرایط روحی 

قبل را نداشتند

افشاگری فتح الله زاده از بدهی بزرگ استقلال

210 میلیارد تا فروردین باید پرداخت کنیم

مهدیه دریابیگی
خبرنگار

فتح الله زاده: نام بازیکن جدید را نمی گویم
از علی فتح الله زاده درباره اینکه چه بازیکنی را مد نظر دارد تا به این 

تیم ملحق شود، سؤال کردیم که او پاسخ مبهمی به این پرسش 
داد: »بازیکنانی را مد نظر داریم. خارجی ها هم در بین آنها هستند 

اما اسمش را نمی گویم چون فضای دلال بازی هست و قیمت بازیکن 
بی جهت بالا می رود. به همین دلیل فعلاً اسمی از بازیکنی نمی بریم 

تا مذاکرات نهایی شود.« شاید با این اظهارات بهتر بتوان به این مهم 
پی برد که باشگاه استقلال احتمالاً قید جذب بازیکن را خواهد زد؟!

ZOOM


